
 

 

Jaarverslag 2023 Van het Wijkberaad Bohemen, Waldeck en Kijkduin 

Bestuur 

Op 29 december 2014 is het Wijkberaad, op verzoek van de Gemeente, omgezet in een aparte 

stichting. Ondanks deze administratieve scheiding blijven vereniging en beraad in  hoge mate met 

elkaar verweven. Het Wijkberaad blijft een onderdeel van de Wijkvereniging, onder één bestuur. Het 

bestuur wordt op de jaarlijkse algemene vergadering van de Wijkvereniging gekozen. 

Penningmeester a.i. Henk Maasland heeft zijn functie halverwege het jaar neergelegd. Het bestuur is 

hem zeer erkentelijk voor de kundige wijze waarop hij het penningmeesterschap heeft waargenomen. 

De financiële administratie van BWK is daarna tijdelijk verzorgd door administratiekantoor Accurate 4 U.  

Aan het eind van het verslagjaar bestond het bestuur  uit: 

 

v.l.n.r.: mevr. Hank Hoogwout - voorzitter, dhr. Herman van den Muijsenberg - vicevoorzitter, mevr. 

Cornelia v.d. Wacht – secretaris, vacature penningmeester, dhr. Bert van der Valk – lid. 

 

Wijkberaad 

Volgens de statuten  heeft het Wijkberaad ten doel het in stand houden en verbeteren van het 

leefklimaat in de wijk Bohemen, Waldeck en Kijkduin, door middel van diverse activiteiten en 

overleg met de gemeente Den Haag, en voorts al hetgeen met een en ander rechtstreeks of 

zijdelings verband houdt of daartoe bevorderlijk kan zijn, alles in de ruimste zin des woords. 

 

Wijkinfo en website 

Via de website (www,walboduin.nl) en de 4 maal per jaar verschijnende Wijkinfo (oplage 10.250) wordt 

het werk van het Wijkberaad onder de aandacht gebracht. 

Samen met onze webmaster Jeroen van Hulzen oriënteren wij ons op de mogelijkheden van social 

media, ter aanvulling van de website. 

 

     
 

Stichting Bewonersbelangen Kijkduin 

Sinds de besluitvorming begon over het Masterplan Kijkduin, is er een goede samenwerking geweest 

met de Stichting Bewonersbelangen Kijkduin. De betrokkenheid van het deskundige bestuur van de 

SBK met de ontwikkelingen in Kijkduin-Bad, is door Wijkvereniging en -Wijkberaad BWK zeer 



 

 

gewaardeerd. Ook de Gemeente was die mening toegedaan en heeft de voorzitter van de SBK, dhr. 

Eric van Baarsel, de stadsspeld toegekend. 

Nu er geen grote beslissingen meer hoeven te worden genomen over Kijkduin-Bad, heeft het bestuur 

van SBK besloten om de activiteiten van de stichting per 1 januari 2022 te staken. Wel blijven Eric van 

Baarsel en Arthur van Rijswijk BWK ondersteunen voor wat betreft Kijkduin-Bad. 

  

Activiteiten 

De besturen van BWK en de Stichting Amadeus hebben met elkaar gesproken over hoe het nu verder 

moet na het -eufemistisch gezegd- teleurstellende verlies van de accommodatie in de Bethelkerk. 

Voorlopig beperkt Amadeus het merendeel van de activiteiten tot de dinsdagmiddagen in het voormalige 

clubgebouw van Wings. 

 

• In 2023 is een wijkagenda voor Kijkduin, Ockenburgh en Bohemen/Meer en Bos ontwikkeld. Een 

wijkagenda is een plan voor en door de wijk met de belangrijkste verbeteringen voor de komende 4 

jaren. In ons geval is dat 2024-2027. Er werden statistische gegevens verzameld, een wijkenguête 

gehouden en gesproken met bewonersorganisaties, om een wijkprofiel samen te stellen. Dat werd 

besproken in een tweetal bijeenkomsten voorbelangstellenden in resp. clubhuis Quik een Villa 

Ockenburgh. Het eindresultaat wordt begin 2024 gepresenteerd. 

 

 
Bijeenkomst Wijkagenda Quick 

• Op de drukbezochte nieuwjaarsreceptie van 12 januari 2023, werd Jan Hofker in het zonnetje 

gezet. Het college van B&W heeft Jan, voor zijn inzet en jarenlange drukke bezigheden voor BWK, 

de stadsspeld  van Den Haag toegekend. Kavita Parbhudayal, wethouder van Werk, Wijken en 

Dienstverlening, verrichtte de bijbehorende handeling.  

• Het organiseren van lezingen op de woensdagmiddagen is na de onderbrekingen in de corona-

periode weer opgestart met de lezing van Johan Bommelé over de zandmotor, gevolgd door de 

“Clownslezing”, uitbundig verzorgd door Jan van Veldhoven, en “Kruidenieren in Loosduinen” door 

dhr. H. Lemckert.  

• De bijna 20 vrijwilligers van Ogen en Oren signaleren en melden bij betrokken instanties zaken die 

naar hun mening aandacht behoeven. Vier keer per jaar komen zij bij elkaar om ervaringen uit te 

wisselen en zo nodig om steun te vragen. De vaste contactpersoon  van het Stadsdeelkantoor, 

Dave Smit, informeert over de voortgang van door O&O aangedragen knelpunten en over 

projecten in onze wijken. Wijkagenten, BOA’s , de wegbeheerder andere deskundigen komen op 

uitnodiging vertellen over hun werk en beantwoorden vragen van de deelnemers. 



 

 

 
Vergadering Ogen en Oren 

 

• Het bestuur en de leden van de commissie Ruimtelijke Ordening, Welzijn en Milieu (ROWM), 
hielden zich met een groot aantal onderwerpen bezig. Hieronder enkele voorbeelden. Meer 
informatie is te vinden in de Wijkinfo’s. 

o Den Haag vangt grote groepen vluchtelingen op, o.a. uit Oekraïne. In het voormalige patershuis 
aan de Treublaan is al een grote groep gehuisvest, vooral bestaande uit vrouwen en kinderen. 
Het wijkberaad heeft hen een bedrag toegezegd voor een gemeenschappelijke maaltijd met een 
andere groep. De eigenaar van het patershuis heeft plannen om in 2024 te beginnen met sloop 
en nieuwbouw, dus dat betekent een verhuizing van de Oekraïners. In het voormalige gebouw 
van het Haags Centrum voor Onderwijsadvies aan de Zandvoortselaan heeft de Gemeente nog 
een Oekraïense groep geplaatst voor in ieder geval een jaar. Deze mensen vormen een 
dansgezelschap van ca. 90 personen, die tijdelijk in het voormalige conservatoriumgebouw 
woonden. 

 

 
HCO-gebouw 

 
o Eind november kondigde de Gemeente aan dat in het Atlantic Hotel ca. 90 asielzoekers zouden 

worden gehuisvest. Het ging om tijdelijke noodopvang tot 15 januari 2023, omdat Ter Apel overvol 
was. Natuurlijk voelden omwonenden en bewonersorganisaties zich overvallen, doordat gezien 
de haast, vooroverleg niet mogelijk was. Wel organiseerde de Gemeente voor belangstellenden 
op 28/11 een inloopavond in Pavarotti, waar mensen van de Gemeente (waaronder 
Burgemeester Van Zanen) en van het COA hen te woord stonden. Ook de dhr. Wilders kwam 
buiten langs, naar eigen zeggen om de omwonenden “een hart onder de riem te steken”, maar 
die waren vooral binnen. Voor zo ver bekend heeft het verblijf van de asielzoekers niet tot de door 
sommigen gevreesde overlast geleid. 

 



 

 

 
Inloopavond opvang vluchtelingen hotel Atlantic 

o Vrijwel het hele jaar was er verkeershinder in Bohemen. In Bohemen-Noord werd het rioolstelsel 
vernieuwd. Dat leidde tot veel ongemak voor bewoners en bezoekers. 

 

 
Vervanging riolering Arabislaan 

 
Op onze website werden de omleidingen aangegeven. Aan het eind van het jaar leek de klus 
geklaard, maar enkele delen van de Hoefbladlaan waren verkeerd bestraat en de straatstenen 
moesten opnieuw worden gelegd. 

o In Bohemen-Midden werden de hoofd-waterleidingen vernieuwd, een karwei waar ook al in 
Bohemen-Zuid mee werd begonnen. 

o Op het HTM-traject over de Laan van Meerdervoort, De Aaltje Noordewierstraat en de 
Bethovenlaan moesten delen van de tramrails worden vernieuwd. Half oktober werd hiermee 
gestart en na 3 weken reden de trams al weer. Bebording gaf keurig aan waar het verkeer al of niet 
kon rijden. Het onderdeel “verkeershinder” op de gemeentelijke website bleef echter over deze 
ingrepen blanco. 



 

 

 
Vervanging tramrails 

 
o Zorginstelling Middin-Kijkduin deed een aanvraag voor een omgevingsvergunning voor het eerste 

gebouw ter vervanging van de verouderde huisvesting, zie Wijkinfo 4 2023. BWK heeft de 
Gemeente daarover een zienswijze gestuurd, met als kern een bezwaar tegen de ongelijke 
behandeling van de omwonenden. Dit eerste blok bedreigt de privacy van de bewoners van het 
aangrenzende woonwagenkamp. Wij zijn benieuwd wat de gemeente gaat doen, om na de 
berisping door het College voor de Rechten van de Mens in 2018 betreffende de ongelijke 
behandeling van woonwagenbewoners, niet opnieuw tot de orde te worden geroepen. 

o Eind 2020/begin 2021 ontstond onder omwonenden veel commotie over een uitgelekt plan van 
de Gemeente om op de plaats van een voormalige kleuterschool aan de Cornelie van 
Zantenstraat een gebouw voor huisvesting van uitstromers uit beschermd wonen te realiseren. 
Dat plan werd aanvankelijk afgeblazen. Inmiddels is in Den Haag het tekort aan woningen voor 
bepaalde doelgroepen zo groot, dat de Gemeente toch een gebouw wil realiseren. Ter 
voorbereiding is een uitgebreid participatietraject opgesteld, met als eerste handeling op 4-9-
2023 een voorbespreking voor een klankbord/adviesgroep. 

o In Kijkduin-Bad krijgt Nieuw Kijkduin steeds meer vorm. Op het eind van het jaar wordt gewerkt 
aan de boulevard, de ingangen van de EeF zijn zichtbaar, de ondergrondse parkeergarage onder 
de nieuwbouw en de laatste drie gebouwen daarboven worden afgewerkt. Wat er verder met het 
hotel gebeurt is nog niet verduidelijkt. 

 

 
Ingang EeF 



 

 

o Op verzoek van het bestuur heeft ROWM-lid Johan Bommelé gedurende het jaar een onderzoek 
gedaan naar de straatnaamborden in onze wijken. Daar bleek nogal wat mis aan te zijn. Borden 
ontbraken, waren verkeerd opgehangen, vies of beschadigd. De rapportage werd tijdens de 
vergadering van de Commissie Loosduinen aangeboden aan stadsdeeldirecteur Corinne den 
Heijer. Om dit te vieren bood BWK de aanwezigen een taart aan. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Aanbieding rapport straatnaamborden 

 
Den Haag,  25 februari 2024 

          Cornelia van der Wacht, secr. bestuur BWK. 
            

            

           


